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Opening en vaststellen agenda 

Aanwezig: 

Gooise Meren: Hugo Bellaart; Hilversum: Bart Heller; Huizen; Bert Rebel, 

Wijdemeren: Els Kruijt, Blaricum: Joke Lanphen. 

Regio Gooi en Vechtstreek: Jacqueline Agricola, Marc Maassen, Karen Bloemen, 

Bart van Manen, Enrik Bakker, Joost Boermans (secretaris). 

Overige aanwezigen: Liander: Rolf ter Bekke en Fleur Elfrink; Provincie Noord-

Holland: Imre de Roo (digitaal). 

Afwezig: 

Laren: Flip de Groot, Blaricum: Frans Cornelis. 
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Mededelingen 

1. Wethouder Bart Heller doet de mededeling dat er een brief door Regio 

Gooi en Vechtstreek aan gedeputeerde Rosan Kocken (N-H) over de Wet 

Natuurbescherming in relatie tot de isolatieopgave wordt verstuurd. De 

inhoud van de brief is afgestemd en akkoord bevonden door betrokken 

wethouders. Na dit PFHO wordt de brief verzonden. 

2. Het portefeuillehouders overleg wordt door coördinator Energie 

transitie (Regio) Karen Bloemen geïnformeerd dat ambtelijk een 

kennisuitwisseling in het kader van de mogelijkheden zon op dak/ 

verduurzaming bedrijventerreinen wordt georganiseerd. Dit betreft een 

vervolg op het project Zonwinst. Ook wordt er een ambtelijke 

kennissessie warmte georganiseerd. Dit betreft de gevolgen voor 

gemeenten met betrekking tot nieuwe wetgeving Wcw (Wet collectieve 

warmte) en Wgiw (Wet gemeentelijke instrumenten warmtetransitie). 
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3. Bart van Manen, adviseur Ruimte (Natuur en Landschap) en 

Energietransitie, geeft een toelichting op het haalbaarheidsonderzoek 

houtbouw, uitgevoerd door de Alliantie. Het PFHO is blij met de 

toelichting en waardeert de inspanningen zeer. In februari 2024 start 

Stichting Bouwtuin met een vervolgtraject om een lokaal 

houtbouwproject (met opschalingsmogelijkheden voor verdere jaren) te 

realiseren. Het PFHO wordt in een volgend overleg geïnformeerd over 

de voortgang. 

4. Het portefeuillehouders overleg krijgt van de voorzitter, Jacqueline 

Agricola en Enrik Bakker (GAD) een terugkoppeling van de laatste 

vergadering van het dagelijks bestuur waar onder andere gesproken is 

over de wijzigingen bij de GAD conform eerdere besluitvorming. Per 1 

april wordt gestart met de tarifering van grof huishoudelijk afval en 

wijzigt de OPK (papier en karton) inzameling. De gemeenteraden 

worden via een raadsinformatiebrief geïnformeerd. Deze brief is 

ambtelijk in voorbereiding. De portefeuillehouders van de gemeenten 

waar dit nadrukkelijk speelt worden hierbij betrokken. 
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Presentatie Liander 

Fleur Elfrink en Rolf ter Bekke van Liander geven een presentatie en 

beantwoorden verschillende vragen. 

Op 18 oktober j.l. heeft TenneT aangekondigd dat het hoogspanningsnet de 

maximale capaciteit heeft bereikt waardoor transport van elektriciteit onder 

druk staat. Netcongestie op hoogspanningsniveau heeft ook gevolgen voor het 

middenspanningsnet en misschien op termijn ook voor het laagspanningsnet. 

Dit bericht raakt ook de hele provincie Noord-Holland en dus ook onze regio 

Gooi en Vechtstreek. 

Liander geeft een blik op de komende 20 jaar en hoe de uitbreidingslocaties in 

beeld zijn inclusief de maatschappelijke -ruimte- impact. 

Er is momenteel voldoende ruimte op het net om opgewekte duurzame energie 

aan het net terug te leveren. Dat betekent dat de RES-doelen voor duurzame 

opwek nog steeds gehaald kunnen worden. Er is wel een wachtlijst voor 

bedrijven die (extra) vermogen willen afnemen. Sinds de aankondiging van 

TenneT, worden grootverbruikers (nieuwe en bestaande klanten) die een 

aanvraag doen hierover door Liander geïnformeerd. 

Er is onder andere gesproken over: 

 

• projecten bij verdeelstations in de regio 

• consequentie op midden- en laagspanningsniveau 
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• wat de werkzaamheden van Liander in de praktijk gaan betekenen voor 

gemeenten in onze regio, op wijk en buurtniveau en dus voor inwoners. 

Aangegeven is dat tot 2040 ongeveer een verdubbeling van het aantal 

transformatorhuisjes moet worden gerealiseerd. Het aantal aansluitingen en de 

afstand is hierbij bepalend voor waar deze trafo’s moeten komen (ongeveer 

200 meter om de juiste spanning naar woningen te kunnen leveren). Binnen nu 

en vijf jaar bespreekt Liander de ruimtelijke impact voor de wijken met 

gemeenten in onze regio. De eerste gesprekken lopen al in de gemeenten 

Hilversum en Gooise Meren. 

Er wordt gevraagd naar de relatie tussen netcongestie en het 

hoogspanningstracé Diemen-Ens. Dit hoogspanningstracé is nodig voor 

noordelijk gelegen provincies maar staat los van de netcongestie in onze regio. 

Wel heeft het ruimtelijke impact. 

TenneT is een onderzoek gestart naar de mogelijkheden om 

congestiemanagement (spitsmijden) toe te passen. De resultaten hiervan 

worden half 2024 verwacht. Liander adviseert het portefeuillehouders overleg 

om TenneT uit te nodigen om een toelichting te geven op de resultaten van dit 

onderzoek. 
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Vaststellen resumé 

Er zijn geen op- of aanmerkingen binnen gekomen op het vorige resumé. 

 

Gevraagde vaststelling: 

Vaststelling Resumé PFHO FD 14 en 15 dec 2023 

 

Besluit: 

Het Portefeuillehouders overleg Milieu en Duurzaamheid besluit conform 
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Terugkoppeling MRA/RES 

1. Bart van Manen geeft een toelichting op de Herijking RES 2024 (zie ook 

agendapunt 9). 

2. Karen Bloemen geeft een toelichting op de toekomstige werkwijze voor 

het verzenden van een informatiebrief aan de raden op basis van 

toegestuurde conceptstukken vanuit de Energieregio NHZ. Pas na 

ambtelijke en/of bestuurlijke afstemming wordt bepaald of een 

informatiebrief aan de raden door Regio Gooi en Vechtstreek wordt 

opgesteld. 

3. Het portefeuillehouders overleg Milieu en Duurzaamheid valt soms 

samen met de Stuurgroep RES. Daarnaast kan wethouder Heller als 

bestuurlijk trekker energietransitie niet altijd prioriteit geven aan de 
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Stuurgroep RES i.v.m. andere overleggen die op het zelfde moment zijn 

geagendeerd. Afgesproken is: Indien wethouder Heller niet kan 

aansluiten wordt de voorzitter van dit overleg (wethouder Rebel) 

hierover geïnformeerd en zal hij zo mogelijk vervangen. 

4. Wethouder Bellaart en secretaris (Regio) Joost Boermans geven een 

toelichting op de procedure rondom de MRA agenda. De Algemene 

Vergadering verwacht deze eind maart te bespreken waarna de 

gemeenteraden nader geinformeerd worden over de zienswijze 

procedure en termijnen. 
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Keuze PMD bronscheiden of nascheiden 

• Wethouder de Groot (Laren) was niet aanwezig bij het overleg maar 

heeft -na afloop van het PFHO- het standpunt van de gemeente 

gegeven. Het standpunt is toegevoegd in dit verslag. 

Toelichting: 

Zoals eerder aangekondigd moet het contract voor verwerking PMD en 

restafval per 2026 opnieuw worden aanbesteed. Daarom is nu het 

moment om af te wegen of we bronscheiding continueren of 

overstappen op nascheiding. Gezien de jaarlijkse meerkosten voor 

nascheiding en ongewisse richting van het Rijksbeleid is er vanuit de 

GAD geen aanleiding om gemeenten te adviseren de overstap naar 

nascheiding nu te maken. Het PFHO wordt gevraagd om het algemeen 

bestuur te adviseren welke voorkeursrichting zij mee zal geven in de 

zienswijzeprocedure richting colleges en raden ofwel dat de keuze 

neutraal wordt voorgelegd. De stukken zijn na de vergadering van het 

dagelijks bestuur beschikbaar gesteld aan alle colleges (d.d.19 jan). Het 

PFHO en de leden van het AB zijn voorafgaand aan de vergadering (van 

8:30 tot 9:30 uur) in de gelegenheid gesteld om een nadere toelichting 

te krijgen van de adviseurs van KplusV op de onderliggende stukken en 

het voorstel, hier is beperkt gebruik van gemaakt. Het PFHO bespreekt 

het voorstel. 

• Wethouder Bellaart (Gooise Meren) is niet gelukkig met het gevolgde 

proces. De stukken kwamen naar zijn oordeel laat beschikbaar en hij 

heeft moeten vragen om een extra informatiebijeenkomst over de 

onderbouwing. Naar zijn opvatting is er ten onrechte -vooruitlopend op 

het portefeuillehouders-overleg Milieu en Duurzaamheid- al een advies 

vóór continuering van bronscheiding aan het AB geformuleerd. Dat 

brengt Gooise Meren in de positie dat moet worden terug geroeid. Ook 

is hij van mening dat de overleggen te dicht op elkaar zitten. Gelet op 

een aantal vragen met forse impact op de financiën, acht Gooise 
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Meren/ wethouder Bellaart dit nog niet rijp voor besluitvorming in het 

AB. 

• Inhoudelijk komt hij daarom tot een voorlopig advies over te gaan op 

nascheiding. Naar zijn opvatting zal de dienstverlening nadrukkelijk 

positief scoren in het scenario van nascheiding. Op het aspect 

duurzaamheid scoort nascheiding óók positief t.o.v. bronscheiding. Ten 

aanzien van de financiën plaatst hij vraagtekens. Hij vindt het 

opmerkelijk dat Weesp in de optelsom is meegenomen. Daarnaast 

bestaat er -naar zijn opvatting- verschil van inzicht over het 

totaalvolume van restafval en PMD als dat apart wordt ingezameld ten 

opzichte van wanneer dat gezamenlijk wordt ingezameld, hetgeen 

bepalend is voor het aantal wagens. Een ander aspect betreft de 

verwerkingskosten. Op die punten wenst hij nader inzicht alvorens dit 

te willen agenderen voor besluitvorming. Het argument dat overstappen 

nú risico’s met zich meebrengt bij onzekerheid over het Rijksbeleid 

acht de gemeente Gooise Meren niet overtuigend nu -naar zijn 

opvatting- veel grote gemeenten de bronscheiding recent juist hebben 

verlaten. 

• Wethouder Heller (Hilversum) geeft aan geen moeite te hebben met 

gevoerde proces en voelt ook geen geen pijnpunten in het proces. Wel 

is hij van mening dat sommige stukken wat laat geleverd zijn. 

Hilversum bespreekt dinsdag het definitieve advies m.b.t. de 

voorkeursrichting. 

• Wethouder Rebel (Huizen) adviseert het algemeen bestuur om het 

huidige systeem van bronscheiding als voorkeursrichting mee te geven 

voor de zienswijzeprocedure. Hij geeft als toelichting: 1. De 

onderzoekers van KplusV adviseren om een doordachte keuze te maken 

die voor langere tijd standhoudt. De uitgangssituatie is bronscheiding 

van PMD. Hiermee stoppen betekent een onomkeerbare koerswijziging, 

omdat daarna weer teruggaan naar PMD-bronscheiding praktisch 

onmogelijk is. 2. De GAD ziet op grond van de huidige situatie, het 

KplusV-rapport en het onzekere Rijksbeleid geen aanleiding om nu de 

overstap naar PMD-nascheiding te maken. Nascheiding van PMD zorgt 

voor hogere incidentele en structurele kosten. 3. Ten aanzien van de 

dienstverlening en duurzaamheid zijn de voor- en nadelen van beide 

opties (kwalitatief) in kaart gebracht. Daaruit volgt een beeld waarbij 

voor- en nadelen zich in evenwicht tot elkaar verhouden. Naar zijn 

opvatting is de beleidsinhoudelijke basis om nu de koers te wijzigen op 

zijn minst wankel. De gemeente Huizen is voorstander om de raden 

gelegenheid te gegeven voor een zienswijze. Daarbij is het goed 

gebruik om de raden een richting mee te geven. Deze bestuurlijk-

politieke standpunten winnen aan herkenbaarheid als die kunnen 
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worden ingebracht op, en afgezet tegen een gegeven voorkeursrichting, 

in dit geval continueren van PMD-bronscheiding. 

• De overige gemeenten reflecteren op het voorstel en spreken eveneens 

de voorkeur uit om de huidige wijze van inzameling te continueren en 

volgen het advies. 

• Het PFHO spreekt inhoudelijk over de vermindering van de 

volumeregeling en het effect daarvan. Ook wordt gesproken over de 

inzamelvergoeding bron- en nascheiding. 

De voorzitter concludeert dat alle informatie tijdig gedeeld is (c.a. 3 

weken geleden), er veel energie en moeite is gedaan om met name 

wethouder Bellaart (Gooise Meren) aan te haken en verder te 

informeren. Ook zijn de reguliere procedures gevolgd m.b.t. de 

verspreiding van stukken en advisering.  

 

Besluit: 

Het Portefeuillehouders overleg Milieu en Duurzaamheid besluit: 

• Unaniem: Het algemeen bestuur positief te adviseren over haar besluit 

om een zienswijze te vragen aan de raden en colleges van de 

gemeenten op de keuze bronscheiding of nascheiding. 

• De 4 gemeenten: Blaricum, Laren, Huizen en Wijdemeren adviseren het 

algemeen bestuur om het huidige systeem van bronscheiding als 

voorkeursrichting mee te geven 

• Het college van Hilversum bespreekt dinsdag de voorkeursrichting en 

geeft dat in het AB. 

• De gemeente Gooise Meren adviseert - voorlopig - het AB te kiezen 

voor nascheiding, maar acht het voorstel nog niet rijp voor 

besluitvorming. 

• Op verzoek van het PFHO wordt een tabel m.b.t. de bron en 

inzamelvergoeding over de afgelopen 5 jaar gepreciseerd en 

toegevoegd aan het advies van het PFHO aan het AB en gedeeld met het 

PFHO. 
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Rondvraag 

Het Portefeuillehoudersoverleg Milieu en Duurzaamheid heeft geen vragen voor 

de rondvraag 
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Sluiting 

De voorzitter van het Portefeuillehoudersoverleg Milieu en Duurzaamheid sluit 

om 11:00 uur de vergadering. 
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9 Kennisnemen tekst deelregio: Herijking RES 

 

Toelichting: 

In 2021 is de Regionale Energie Strategie (RES) 1.0 Noord-Holland Zuid (NHZ) 

vastgesteld. Op dit moment wordt de Herijking voorbereid. De bespreking is in 

het Bestuurlijk Overleg van 15 februari (BO XL). In dit overleg wordt een 

technische toelichting gegeven op de dan voorliggende versie van de Herijking 

en is ruimte voor bespreking. Daarnaast wordt de Herijking RES voorgelegd ter 

accordering om vrij te geven voor lokale besluitvorming in het tweede kwartaal 

van 2024. Via deze weg is het PFHO geïnformeerd over de feedback die 

ambtelijk vanuit onze deelregio is ingebracht. 

 

Besluit: 

Het Portefeuillehouders overleg Milieu en Duurzaamheid neemt kennis van de 

voortgang RES 2.0 
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Stukken ter kennisname 

 

 


